
В крайните дни на изминалия 
юни, на 29 – 30-и с фанфарен 
шум бе проведена среща на 
върха на НАТО, полуразпадаща 
се военна организация, която 
използва украинската криза, 
за да възстанови изгубеното си 
значение. Навремето алиансът 
НАТО бе създаден с две 
основни цели: първо, да утвърди 
ръководната роля на САЩ на 
Стария континент, и второ – да 
убеди западноевропейските 
съюзници, че в лицето на Белия 
дом те имат надежден гарант за 
тяхната сигурност.

Във връзка с този форум 
говорителят на Външното 
министерство на КНР Уан 
Уънбин заяви: „НАТО е продукт 
на Студената война и е средство 
на САЩ за поддържане на 
хегемонията им в света и 
за контролиране на Европа. 
Алиансът вече не съответства на 
развитието на епохата“.

И наистина НАТО, въпреки 
празните твърдения, че е 
„отбранителна организация“, 
години наред участва в 
агресивни войни срещу 
суверенни държави, като 
причинява смъртта и 
страданията на милиони и 
милиони невинни хора.

Както изтъкват китайските 
медии, през последните 
години „НАТО се опитва да 
предизвиква конфронтация и в 
Азиатско-тихоокеанския район“. 
Един авантюристичен ход, 
който предизвиква твърдото 
противопоставяне от държавите 
в региона и в света.

Известно е също, че КНР 
винаги е ратувала за мир, за 
глобалното развитие и защита 
на международния ред. И тази 
политика отхвърля авантюризма 
на Северноатлантическия пакт. 
Наистина, алиансът внася само 
хаос в Европа и трябва да спре 
да се намесва както в Азиатско-
тихоокеанския регион, така и в 
останалите части на света.

Петър Герасимов .

Един скелет  
от гардероба на 
Студената война
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Стартира шопинг 
фестивалът „18 юни“

I стр. 13

2Прагматични мерки за 
Програмата на ООН за 
устойчиво развитие
Президентът Си Дзинпин 
председателства диалога 
„Изграждане на глобално 
партньорство за развитие в 
новата ера и съвместна работа 
за прилагане на Програмата за 
устойчиво развитие до 2030 г.“

БРИКС: изграждане  
на висококачествени 
партньорства
14-ата среща на лидерите 
на БРИКС е с основна 
тема „Изграждане на 
висококачествени партньорства 
между страните от БРИКС, 
създаване на нова ера на 
глобално развитие“
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Шанси инвестира  
в своето наследство
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1110 обекта, които  
трябва да посетите

I стр. 8-9
Най-красивите храмове в Китай
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„Хуауей“ стартира 
технологичен център в 
Саудитска Арабия

аскоро китай- 
ският телеко-
муникационен 
гигант „Хуа- 
уей“ откри най- 
големия си тех-

нологичен център извън 
Китай в столицата на Са-
удитска Арабия Рияд.

В сътрудничество със 
Саудитската космическа 
комисия, „Хуауей“  старти-
ра центъра Future Space, се 
казва в прессъобщение на 
местното представителство 
на китайската компания.

Центърът, простиращ 
се на площ от 1500 ква-
дратни метра, показва мо-
дерни технологии, вклю-
чително автономно шофи-
ране, 3D печат и управле-
ние на интелигентни ро-
боти, наред с други ино-
вации. Той ще бъде отво-
рен за обществеността и 
ще приема около 200 000 
посетители през следва-
щите пет години според 
прессъобщението.

Говорейки на церемо-
нията по откриването, 
Ерик Янг, главен изпъл-
нителен директор на „Ху-
ауей“ за Саудитска Ара-
бия, каза, че стартиране-
то на центъра ще подкрепи 

кралството в постигането 
на своите цифрови амби-
ции като част от Визията 
на Саудитска Арабия 2030.

Партньорството между 
„Хуауей“  и Саудитска кос-
мическа комисия е в съот-
ветствие с ангажимента на 
китайската компания спря-
мо корпоративната соци-
ална отговорност, разви-
ването на местни таланти 
и активния принос за ди-
гиталната трансформация 
на Кралството.

„Инициативи като Futu- 
re Space помагат за обогатя- 
ването на нашата цифрова 
екосистема и привличане-
то на инвестиции от други 
дигитални компании“, ка-
за заместник-министърът 
на инвестициите на Сау-
дитска Арабия Аднан Ал-
шарки.

Изпълнителният дирек-
тор на Саудитската косми-
ческа комисия Мохамед 
Алтамими каза, че парт-
ньорството с глобален тех-
нологичен лидер като „Хуа- 
уей“  би позволило на Са-
удитска Арабия да предос-
тавя технологични реше-
ния, които могат да имат 
положително влияние вър-
ху обществото.

Прагматични мерки в подкрепа на 
Програмата на ООН за устойчиво развитие

Н
а 24 юни вечерта 
китайският пре-
зидент Си Дзин- 
пин председа-
телства диалог 
на високо ниво 

за глобалното развитие, 
който премина под мото-
то „Изграждане на глобал-
но партньорство за разви-
тие в новата ера и съвмест-
на работа за прилагане на 
Програмата за устойчиво 
развитие до 2030 г.“.

В него се включиха ли-
дерите на БРИКС и на дру-
ги нововъзникващи пазари.

В речта си Си Дзинпин 
каза: „В края на 60-те го-
дини на миналия век, ко-
гато работех като земеде-
лец в малко селце, изпитах 

трудностите от реколтата, 
храната и облеклото на хо-
рата и желанието им за 
по-добър живот, и това аз 
нося в мислите си до днес. 

Половин век по-късно, ко-
гато отново посетих това 
селце, видях големите про-
мени там и че хората вече 
не се притесняват какво 

ще обличат и с какво ще 
се хранят. През последни-
те години съм обиколил 
много градове и села, по-
сетих много страни и ви-
дяното там ме убеди, че 
единствено чрез непрекъс-
нато развитие може да се 
осъществи мечтата на хо-
рата за по-добър живот и 
мирно общество.

Китай винаги е бил член 
на голямото семейство на 
развиващите се страни. Ки-
тай ще предприеме праг-
матични мерки, за да про-
дължи да подкрепя Програ-
мата на ООН за устойчиво 
развитие до 2030 г., като ще 
работи с всички държави 
за насърчаване на сътруд-
ничеството в ключовите 

области, мобилизиране на 
ресурси за развитие, задъл-
бочаване на глобалното съ-
трудничество за намалява-
не и облекчаване на бед-
ността, подобряване на про-
изводството и възможност-
ите за доставка на храни, 
насърчаване на партньор-
ство в разработката на чис-
та енергия, иновациите и 
производство на ваксини, 
засилване на екозащитата, 
подобряване на цифровата 
грамотност и умения на ця-
лото население, ускоряване 
на трансформацията и над-
граждането на индустриа-
лизацията, придвижване на 
взаимосвързаността в ци-
фровата ера и развитието 
на всички страни.

евроложката Ху 
Хайлан и още че-
тири жени учени 
получиха награ-
дата на L‘Oreal и 
ЮНЕСКО „За 

жените в науката“ в Париж.
Проф. Ху Хайлан е ди-

ректор на Центъра по нев-
ронауки към Медицинския 
факул-тет на Университета 
в Джъдзян. Тя бе удостое-
на с наградата за основни-
те си открития в невроло-
гията, и по-специално в об-
ластта на депресията, давай-
ки своя принос за разработ-
ката на ново поколение ле-
карства за депресия.

Другите четири носител-
ки на наградата са Мария 
Гузман от Куба за пионер-
ската си работа за по-до-
брото лечение на денга 
треската, Каталин Карико 

омпанията „Еър-
бъс“ ще създаде 
свой изследова-
телски център 
в Суджоу,, за да 
засили иноватив-

ното сътрудничество с Ки-
тай, обявиха от компанията 
при подписването на рамко-
вото споразумение с Индус-
триалния парк на Суджоу.

Изследователският цен-
тър на „Еърбъс“ в Китай 
ще бъде разположен по 
делтата на Яндзъ. В него 
ще се извършват проучва-
ния на съвременни техно-
логии, като инфраструкту-
рата за водородна енергия, 
модерното производство и 

Н

К

от САЩ за приноса й за 
развитието на mRNA тех-
нологията, Агнес Бинагва-
хо от Руанда за ролята й в 
създаването на нова систе-
ма за обществено здраве-
опазване за най-уязвимите 
държави в Африка и Анхе-
ла Нието от Испания за от-
критията й относно дифе-
ренциацията на клетките 
по време на ембрионалното 

развитие, което по-добри 
лечението на рака и раз-
пространението му в дру-
ги тъкани.

L‘Oreal и ЮНЕСКО еже-
годно вече повече от 20 го-
дини награждават пет от-
личили се жени учени, за 
да насърчат равенството 
на половете в науката и да 
вдъхновят по-младото по-
коление.

модернизирането на авиа-
ционната индустрия чрез 
дигитализация и интели-
гентни технологии. Съз-
даден през 1994 г., Индус-
триалният парк на Суджоу 

привлече дузина високотех-
нологични компании в об-
ласти като изкуствения ин-
телект, биомедицината и на-
нотехнологиите и интели-
гентното производство.

Високо отличие за китайска 
невроложка 

„Еърбъс“ ще открие свой 
изследователски център в Китай
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山东举办文创旅游商
品展
这是在“山东手造 济宁
好礼”文创旅游商品展上
展出的一件荷包工艺品
（6月27日摄）。
当天，“山东手造 济宁好
礼”文创旅游商品展在山
东省曲阜市举行，来自山
东省16个地市的100余
类2000余件文创旅游商
品在展览上展出。

教育部批准正式设立香港科技大学（广州）
原标题：深度服务大湾

区建设 促进内地与香港
教育融合发展 教育部批
准正式设立香港科技大学
（广州）

近日，教育部依法批准
正式设立香港科技大学 
（广州）。该校是广州大学
和香港科技大学举办的具
有法人资格的合作办学机
构，是教育部建设高水平
示范性合作大学的有益尝
试。学校融合内地与香港
优质教育资源，探索前沿
交叉学科建设，创新人才
培养模式，对于培养具有
国际视野的创新型人才，
推动中国高等教育综合改
革，促进内地与香港教育
融合发展，服务粤港澳大
湾区建设具有积极意义。

香港科技大学（广州）
由广东省人民政府依法进
行管理，并依法开展教育

习近平回信勉励种粮大户 带
动广大小农户多种粮种好粮 一
起为国家粮食安全贡献力量

新华社北京6月28日电 
中共中央总书记、国家主
席、中央军委主席习近平6
月27日给安徽省太和县的
种粮大户徐淙祥回信，向
当地的乡亲们表示问候，
对全国的种粮大户提出殷
切期望。

习近平在回信中说，我
记得你这个安徽太和的种
粮能手。得知你家种植的
小麦喜获丰收，儿孙也跟
着你干起了农业，我感到
很高兴。

习近平 指出，手中 有
粮，心中不慌。对粮食生
产，我一直都很关注，基
层调研时也经常到田间地
头看一看。这些年，党中
央出台了一系列支持粮食
生产的政策举措，就是要
让中国人的饭碗牢牢端在
自己手中，就是要让种粮
农民有钱挣、得实惠，日
子越过越好。希望种粮大
户发挥规模经营优势，积

极应用现代农业科技，带
动广大小农户多种粮、种
好粮，一起为国家粮食安
全贡献力量。

徐淙祥是安徽省阜阳
市太和县旧县镇张槐村
农民，一直潜心钻研农业
科学技术，2010年牵头
成立农业种植专业合作
社，逐 渐成为当地 种 粮
大户，获得过全国劳动模

范、全国种粮标兵等荣誉
称号。2011年4月，习近平
到张槐村考察时，曾向他
和乡亲们了解小麦种植情
况。近日，徐淙祥给习近平
总书记写信，汇报了十多
年来从事粮食生产、帮助
群众脱贫等情况和体会，
表达了继续做好农业研发
推广工作，带动更多农民
多种粮、种好粮的决心。

李克强考察民政部和人力
资源社会保障部并主持召
开座谈会强调 以发展促
就业 以就业保民生 推动
经济社会持续健康发展
新华社北京6月28日电  

6月27日，中共中央政治局
常委、国务院总理李克强
到民政部、人力资源社会
保障部考察，并主持召开
座谈会。他强调，要以习近
平新时代中国特色社会主
义思想为指导，落实党中
央、国务院部署，全面贯
彻新发展理念，高效统筹
疫情防控和经济社会发
展，以更强责任担当推动
经济加快恢复发展，保市
场主体，稳住就业基本盘，
切实保障民生。

李克强十分关心稳就
业。他来到人力资源社会
保障部中国就业培训技术
指导中心，负责人介绍通
过开展“产生你的企业想
法”、“创办你的企业”等培
训辅导，设立基金提供贷
款担保，培育不少初创企
业，带动大量就业。李克
强说，普通人有上上智，要
鼓励更多人有敢闯敢创办
企业的勇气，深入推进大
众创业、万众创新，国家
一视同仁支持创办和发展
包括民营企业、个体工商
户在内的各类所有制市场
主体。李克强还详细了解
职业培训方面开展的技术
指导。他说，职业培训要
适应市场需求，把中国人
力资源丰富的优势更好发
挥出来。

李克强听取了就业形势
和工作汇报。他说，民生在
勤，勤就得能就业，依靠
劳动创造财富。就业稳是
经济运行在合理区间的重
要标志。受疫情等超预期
因素影响，中国经济出现
新的下行压力，当前稳经
济一揽子政策措施正加快
落地见效，经济总体有所
恢复，但恢复的基础还不
稳固，稳就业任务依然繁
重。发展是解决中国一切
问题的基础和关键。稳经
济大盘政策措施很重要的
是着力以保市场主体来稳

就业。要进一步增强紧迫
感，继续落实各项政策，
推动经济运行尽快回归正
常轨道，以发展促就业、
以就业保民生，尽快把失
业率降下来、控制住。用
改革的办法拓展市场化社
会化就业渠道、增加就业
岗位，实现可持续。抓实
抓细高校毕业生就业促进
服务工作，扩大面向农民
工的以工代赈规模。

李克强来到民政部社
会救助司，察看低收入人
口监测信息，了解救助政
策实施情况。他说，社会
救助是民生兜底保障，能
够促公平、保安宁，也是一
个缓冲带，可以让一时遇
困人员渡过难关后再就业
再创业。要把救助、社保
政策与就业政策衔接起
来，鼓励有能力的靠就业
凭双手争取更好生活，使
社会更有活力。

座谈会上，民政部作了
汇报。李克强说，发展的
根本目的是为了让人民过
上好日子，越是有困难越
要做好民生各领域工作。
受疫情、灾情等影响，现
在困难群众增多。要加强
动态监测，及时发现失业
人员和需纳入低保的对
象、临时遇困人员等，在
保障和救助上该扩围的扩
围，应保尽保、应兜尽兜，
防止发生冲击道德底线
的事。确保不发生规模性
返贫。保障养老金按时足
额发放，做好义务教育、
基本医疗、基本住房等民
生工作。这些年全国财政
支出70%以上用于民生，
各级政府都要坚持过紧日
子，负起责任着力保住基
本民生。各地区各

部门要在以习近平同志
为核心的党中央坚强领导
下，落实党中央、国务院
部署，务实进取，推动经
济社会持续健康发展。

王勇参加。

教学活动。学校开展本科
和硕博士层次教育，按照
国家统一招生政策规定招
收本科生，颁发香港科技
大学（广州）毕业证书、学
士学位证书及香港科技大
学学士学位证书，依据有
关规定实施香港科技大
学硕士学位和博士学位教

育，颁发香港科技大学硕
士学位和博士学位证书。
学校首批开设人工智能、
数据科学与大数据技术、
智能制造工程等三个本科
专业，以及先进材料、智能
交通、微电子等15个硕博
士专业。学校办学地址位
于广州市南沙区。
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актуално

онгресът на ККП 
е голямо събитие 
в политическия 
живот на парти-
ята и държава-
та. Събирането 

на мнения, свързани с не-
го, чрез интернет е ефекти-
вен начин да се съдейства 
за държавното развитие и 
възраждането на нацията. 
Освен това е отражение на 
концепцията за народна де-
мокрация в целия процес. 
Това заяви генералният се-
кретар на ЦК на ККП Си 
Дзинпин.

Той каза също, че раз-
личните обществени кръго-
ве участват активно, давай-
ки конструктивни предло-
жения и съответните отде-
ли трябва да им обърнат се-
риозно внимание. Те тряб-
ва да попитат обществото 

К

за нуждите и предложени-
ята му чрез интернет, да ги 
прегледат внимателно, да 
зачитат всяко мнение и да 
отговорят на всяко искане.

Съгласно указания-
та на Си Дзинпин, които 
бяха дадени през февруа-
ри, от 15 април до 16 май 

трябваше да се съберат 
мненията на обществото 
за предстоящия 20-и кон-
грес на ККП. Интернет по-
требителите направиха 8,5 
милиона забележки, кои-
то предоставят полезна ин-
формация за 20-ия конгрес 
на ККП.

Събрани са 8,5 млн. мнения 
на интернет потребители  
за 20-ия конгрес на ККП

итайска компа-
ния представи 
батерия за елек-
трически пре-
возни средства с 
безпрецедентна 

ефективност от 72%, енер-
гийна плътност до 255 ват-
часа на килограм, най-ви-
сокото ниво на интеграция 
в света, която е в състояние 
да измине над 1000 км с ед-
но зареждане.

Батерията е наречена 
„Цилин“ на името на ле-
гендарно създание от ки-
тайската митология и се 
очаква да бъде пусната в 
масово производство през 
2023 г., заявиха от водещия 

К

производител на лити-
ево-йонни батерии в Ки- 
тай Contemporary Amperex 
Technology. 

„Цилин“ доставя 13% 

повече мощност от батери-
ята 4680 на „Тесла“, има по-
добрения в обхвата, бързо-
то зареждане, безопасност-
та и ефективност.

“Блумбърг”: Американската 
икономика върви към твърдо кацане

кономиката на САЩ се е на-
сочила към твърдо кацане. Не-
избежно е следващите 12 до 
18 месеца САЩ да са изправи 
пред икономическа рецесия. То-
ва се казва в статия на „Блум-

бърг“ от 22 юни.
В статията се посочва, че повишаващи-

те се цени на стоките накараха Федерал-
ния резерв (ФР) на САЩ да работи при-
оритетно за обуздаване на инфлацията, а 
не да подкрепя икономическите дейнос-
ти. Официални лица на ФР прогнозират, 
че въпреки мерките за повишаване на ли-
хвения процент американската икономи-
ка е много вероятно да изпадне в реце-
сия. Последиците ще са катастрофални.

„Заради инфлацията и слабостта на 
макроикономиката, причинена от ру-
ско-украинската война, вероятността за 

икономическа рецесия на САЩ през 2023 г.  
е 30%, по-висока от предишната прогноза 
от 15%“, съобщи Ройтерс цитирайки до-
клад на „Голдман Сакс“.

Батерия за електромобил  
за 1000 км с едно зареждане

А

ИИ

Активите на 
китайските финансови 
институции  
нарастват с 8,7% 

ктивите на ки-
тайските финан-
сови институции 
са нараснали с 
8,7% на годиш-
на база до 396,39 

трилиона юана (59,23 три-
лиона долара) до края на 
първото тримесечие на та-
зи година, показват данни-
те на централната банка.

В частност, съвкупните 
активи на банковия сек-
тор бележат ръст от 8,6% 
на годишна база до 357,9 
трилиона юана, докато те-
зи на компаниите за цен-
ни книжа са били 12,81 

трилиона юана, или ръст 
от 18,8%, според предвари-
телната статистика, публи-
кувана от Китайската на-
родна банка. А активите 
на застрахователната ин-
дустрия са се увеличили с 
5,8% спрямо година по-ра-
но до 25,67 трилиона юана.

Същевременно общите 
задължения на китайски-
те финансови институции 
възлизат на 360,27 трили-
она юана в края на пър-
вото тримесечие, кое-
то е ръст от 8,6% на го-
дишна база, показват още  
данните.

нсталираният 
капацитет на 
възобновяеми 
енергийни из-
точници в Ки-
тай регистрира 

двуцифрен ръст през пър-
вите пет месеца на година-
та, тъй като страната про-
дължава да се стреми ак-
тивно да достигне своите 
цели за пик на въглерод-
ните емисии и въглероден 
неутралитет.

През периода януари – 
май капацитетът за произ-
водство на вятърна енер-
гия е нараснал със 17,6 
процента на годишна ба-
за до около 340 милиона 
киловата, а този на слън-
чевите ферми е достигнал 

330 милиона киловата, 
което е увеличение от 24,4 
процента, според Нацио-
налната енергийна адми-
нистрация.

До края на май общият 
инсталиран капацитет за 
производство на електро-
енергия в страната е бил 
около 2,42 милиарда кило-
вата, нараствайки със 7,9 
процента спрямо година 
по-рано, показват данните.

Според план за дей- 
ствие в енергетиката, обя-
вен миналата година, до 
2030 г. делът на електро-
енергията, произвеждана 
от неизкопаеми източни-
ци, трябва да достигне 25 
процента от общия енер-
гиен микс.

Електроенергията от 
неизкопаеми източници 
трябва да достигне 25% 
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коментари

страницата подготви  
Любомир михайЛов

Америка затъва в блатото заради  
лъжливия си закон за уйгурите

Н
а 21 юни в САЩ 
влезе в сила така 
нареченият За-
кон за предотвра-
тяване на прину- 
дителния труд на  

уйгурите. Той забранява вно- 
са на продукти от автоно-
мен район Синдзян, освен 
при наличието на доказа-
телства, че продуктът не е 
произведен чрез принуди-
телен труд. 

С този нов ход САЩ се 
опитват да използват пра-
вата на човека като инстру-
мент за дискредитиране на 
Китай, изтъква в коментар 
Радио Китай за чужбина. 

По-нататък в коментара се 
посочва, че целта на САЩ  
е да отслабят преимущест-
вата на района в памучна-
та, фотоволтаичната и дру-
ги индустрии и по такъв на-
чин като цяло да възпрепят-
стват китайското развитие. 

Всъщност американски- 
те политици съвсем не са 
загрижени за ситуация-
та със заетостта в Синд-
зян. Целта на Вашингтон 
е да удари конкурентоспо-
собността на продуктите, 
произведени в Синдзян, и 
да изключи Китай от гло-
балната верига за доставка 
на продукти.

Възможно ли е САЩ да 
постигнат целта си? Този 
въпрос задава Радио Китай 
за чужбина и отбелязва, че 
според анализатори влиза-
нето в сила на този амери-
кански закон, пълен с неис-
тини, ще смути реда в меж-
дународната търговия и ще 
се подкопае стабилността 
на глобалната верига за дос-
тавка на някои стоки. 

Прогнозира се, че има 
вероятност някои синдзян-
ски компании за внос и из-
нос да понесат загуби зара-
ди закона. Но и вероятност-
та САЩ да бъдат засегнати 
е също огромна. 

Според изчисления на 
американската Асоциация 
за правата на работниците 
всяка година големите мар-
ки и търговците на дребно в 
САЩ внасят над 1,5 мили-
арда бройки дрехи на стой-
ност 20 милиарда щатски 
долара, изработени от про-
чутия качествен синдзянски 
памук. С влизането в сила 
на приетия от Конгреса на 
САЩ основаващ се на лъ-
жа закон, САЩ вредят не 
само на интересите на Ки-
тай, но и на своите интере-
си. Със сигурност създате-
лите на този закон ще пла-
тят цена за това.

Всъщност целта 
на Вашингтон 
е да удари 
конкуренто- 
способността 
на продуктите, 
произведени в 
Синдзян 

Китай призова да се вдигнат  
едностранните ограничаващи мерки  
срещу развиващите се държави

К
итай призова  
САЩ и някои 
други западни  
държави неза-
бавно да вдигнат  
едностранните 

мерки и да спрат с нару-
шенията на човешките пра-
ва в други държави.

По време на диалог с неза-
висими експерти по човеш- 

ките права и международ-
ната солидарност в рамките 
на 50-ата сесия на Съвета 
на ООН по правата на чо-
века представителят на Ки-
тай посочи, че едностран-
ните принудителни мерки 
нарушават каузата и прин-
ципите на организацията. 
Те са в разрез с междуна-
родното право и основните 

правила в международните 
отношения. 

Предприетите от Съе-
динените щати и други за-
падни държави мерки сре-
щу развиващите се стра-
ни са сериозна пречка за 
социалното и икономиче-
ското им развитие, както и 
за усилията им за справя-
не с пандемията, подчерта 

представителят на Китай. 
Той добави, че тези мер-
ки възпрепятстват основ-
ни права, като правото на 
съществуване, развитие и 
здраве на хората. Китай 
призовава САЩ да вдигнат 
съответните мерки, за да не 
нарушат правата на други 
народи, подчерта още пред-
ставителят на Китай.

Предприетите от 
САЩ и други западни 
държави мерки 
срещу развиващите 
се страни са пречка 
за социалното и 
икономическото  
им развитие

Сериозен принос за резултатите  
от срещата на министри на СТО

Срещата на върха на двете Америки показа 
дисбаланса във вътрешната политика на САЩ

В

В

Женева неот-
давна се прове-
де 12-ата среща 
с ранг на ми-
нистри на Све-
товната търгов-

ска организация (СТО), 
на която бяха постигна-
ти резултати по въпроси-
те за справянето с пан-
демията от COVID-19, 

освобождаването на вак-
сините срещу COVID-19 
от интелектуална собстве-
ност, продоволствената си-
гурност, закупуването на 
зърнени храни за хумани-
тарна помощ, дотациите 
върху риболовството, ре-
формата на СТО и много 
други теми. 

В интервю в Женева за 

КМГ директорката на СТО 
Нгози Оконджо-Ивеала за-
яви, че Китай е доприне-
съл много за постигането 
на ползотворни резултати 
от срещата. 

„Китай дари на пове-
че от 120 страни и меж-
дународни организации 
над 2,2 милиарда дози 
ваксини срещу COVID-19 

и обяви, че не се стреми 
да използва статута, пре-
доставен от решението му 
за освобождаване на вак-
сините от интелектуална-
та собственост. Китай изи-
гра конструктивна роля в 
ключов момент и пое от-
говорност като една голя-
ма страна“, подчерта в ин-
тервюто Оконджо-Ивеала.

неотдавна пуб-
ликуваната ста-
тия в американ- 
ското списание 
The Atlantic Mon- 
thly пише, че то-

ку-що приключилата среща 
на върха на двете Амери-
ки е показала дисбаланса 
във вътрешната политика 

на Съединените щати и за-
губата на амбициите им.

В нея се посочва, че ако 
група предвидливи полито-
лози искат да създадат ме-
ханизъм, с който да изме-
рят колко е спаднало дове-
рието към САЩ и на кол-
ко по-ниско място стоят,  
то срещата на върха на 

двете Америки е най-под-
ходяща. Хаотичната орга-
низация, фарсът със спи-
съка на гостите, импрови-
зираните теми и програма 
на срещата – всичко това 
демонстрира функциона-
лен дисбаланс и загуба на 
амбиции.

Статията цитира Джо 

Байдън, който заяви, че 
независимо какво се случ-
ва в света, американски-
те държави винаги са пре-
димство за САЩ. Но както 
казват венецуелците: „От 
думите до делата има дъ-
лъг път“.

Директорката  
на СТО Нгози 
Оконджо-Ивеала:   
Китай изигра 
конструктивна роля 
в ключов момент и 
пое отговорност 
като голяма страна

Хаосът, фарсът 
със списъка 
на гостите, 
импровизираните 
теми и програмата 
демонстрират 
функционален 
дисбаланс
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Геополитика

П
роведената на 23 
юни 14-а среща 
на лидерите на 
БРИКС (Брази-
лия, Русия, Ин-
дия, Китай и 

Южна Африка), осъщест-
вена чрез видеоконферент-
на връзка, бе с основна те-
ма „Изграждане на висо-
кокачествени партньорства 
между страните от БРИКС, 
създаване на нова ера на 
глобално развитие“, която 
привлече силно внимание-
то в политическите и ме-
дийните  среди. Много уче-
ни и експерти изказаха ка-
тегорични мнения, че пе-
тицата на БРИКС, като во-
дещи представители на но-
вовъзникващите пазари и 
развиващите се страни, се 
стремят да изградят своите 
комбинирани силни страни 
чрез създаване на високока-
чествени партньорства, за 
да дадат по-значим принос 
за стимулиране на глобал-
ния икономически растеж и 
откриване на нова страница 
от историята на световната 
икономика и нейното раз-
витие, изтъква в обзора си 
за това важно международ-
но събитие агенция Синхуа. 
През 2021 г. стокообменът 
между Китай и страните от 
БРИКС достигна 490,42 ми-
лиарда щатски долара, кое-
то е увеличение с 39,2% на 
годишна база, съобщи по 
повод онлайн срещата сай-
тът на Кремъл и подчерта, 
че сътрудничеството между 
страните от БРИКС е успех 
за мултилатерализма и ре-
зултат от политиката на ин-
клузивност и поставяне ин-
тересите на народа в центъ-
ра на вниманието.

Фокусът върху 

глобалното развитие
„Развитието е наш общ 

стремеж, което е мисията 
на глобалното управление. 
В момента разликата в раз-
витието между Юга и Се-
вера се увеличава, инерци-
ята на международното съ-
трудничество за развитие 
намалява и много развива-
щи се страни са блокира-
ни от пандемията. При та-
кива обстоятелства трябва 
да накараме международ-
ната общност да превърне 
развитието в приоритет за 
подобряване на глобално-
то управление, а стремежът 
към общо и устойчиво раз-
витие е лайтмотив на наша-
та ера“, каза миналия ме-
сец държавният съветник 
и външен министър Уан И 
по време на онлайн диалог 
БРИКС+, в който участва 
заедно с ръководителите на 

БРИКС: изграждане  
на висококачествени партньорства

14-ата среща на лидерите на БРИКС е с основната тема „Изграждане на висококачествени 
партньорства между страните от БРИКС, създаване на нова ера на глобално развитие“

външните работи на стра-
ните от БРИКС, нововъз-
никващите пазари и разви-
ващите се страни.

От срещата в Ксиамен 
до срещата в Йоханесбург 
и от срещата в Бразилия 
до 12-ата и 13-ата онлайн 
среща, лидерите на страни-
те от БРИКС винаги са се 
фокусирали върху пробле-
мите на развитието, неумор-
но търсейки нови стимули 
за взаимодействие, изтъква 
в обзора си за успехите на 
БРИКС Синхуа. В резултат 
на посочените срещи беше 
одобрен Планът за действие 
на БРИКС за икономическо 
и търговско сътрудничест-
во, стартира пълноценното 
изпълнение на Партньор-
ството на БРИКС за нова-
та индустриална революция 
и беше приета Стратегията 
за икономическо партньор-
ство на БРИКС до 2025 г.

Уанг Лей, директор на 
Центъра за изследване на 
сътрудничеството меж-
ду страните от БРИКС в 
Пекинския педагогиче-
ски университет, отбеля-
за, че сътрудничеството за 
развитие между страните 
от БРИКС е адаптирано 
към Програмата на ООН 
за устойчиво развитие до 
2030 г. и е фокусирано вър-
ху най-напредналите секто-
ри на световната икономи-
ка и развитие. Това осигу-
рява на страните от БРИКС 
ясен фокус върху стимули-
рането на възстановяване-
то и стабилното развитие 
на световната икономика.

Експертите посочват, че 
в процеса на стимулира-
не на глобалното развитие 
страните от БРИКС винаги 

се придържат към мултила-
терализма, запазвайки цен-
тралната роля на ООН в 
международната система, 
както и към многостранна-
та търговска система, чие-
то ядро е СТО, като съще-
временно се застъпва разви-
тието на взаимодействието 
на основата на универсално 
признатото международно 
право и Хартата на ООН. 
„Това също е вид сила на 
БРИКС“, каза Рен Лин, ръ-
ководител на отдела за гло-
бално развитие на Инсти-
тута за изследване на све-
товната икономика и поли-
тика към Китайската ака-
демия на социалните нау-
ки. Тя призова различните 
страни по света да поддър-
жат многостранността и по 
този начин да насърчават 
формирането на по-спра-
ведлив и рационален меж-
дународен ред.

Ключ за всичко е 

засилването на бизнес 

сътрудничеството
Бизнес сътрудничество-

то се смята за двигател на 
взаимодействията в рамки-
те на БРИКС, посочва Син-
хуа. Държавите – членки 
на БРИКС, положиха не-
уморни усилия за укрепва-
не на основата и подобря-
ване на системно-институ-
ционалната база за взаим-
ноизгодно сътрудничество, 
благодарение на което беше 
възможно да се осъществи 
преходът от „двуколесния“ 
формат на сътрудничест-
во към „триколесния“, то-
ест хоризонтите на сътруд-
ничество се разшириха от 

традиционните сфери на 
икономиката и политика-
та към политическата си-
гурност, търговията, финан-
сите и хуманитарен обмен.

„В момента е изграде-
на многоизмерна и много-
степенна схема за сътруд-
ничество между страните 
от БРИКС, в която ръко-
водна роля играе механи-
змът на срещите на лиде-
рите на страните, а механи-
змите на срещите на външ-
ните министри на БРИКС, 
срещите на представители 
на високо ниво по въпро-
сите на сигурността и дру-
ги специализирани срещи 
играят поддържаща роля 
и обхващат десетки индус-
трии, включително търго-
вия, икономика, финансо-
ви, научни и технологич-
ни, промишлени, селско-
стопански, културни, обра-
зователни, здравни, както 
и мозъчни тръстове кон-
такти и побратимски от-
ношения“, спомня си Уан 
Лей. Той отбеляза, че всич-
ки страни от БРИКС са ос-
новните нововъзникващи 
икономически субекти, в 
които живее приблизител-
но 40 процента световно на-
селение. Те произвеждат 25 
на сто от обема на светов-
ната икономика продукция. 
„Това означава, че страни-
те от БРИКС разполагат с 
огромно пространство за 
взаимноизгодно сътрудни-
чество и са в състояние да 
насърчат много други раз-
виващи се страни да участ-
ват в глобалния процес на 
развитие, за да се постигне 
в крайна сметка общ прос-
перитет и развитие“.

Подкрепа за разширяване 

формата на БРИКС
През 2017 г. Срещата на 

лидерите на БРИКС в Кси-
амен определи формата на 
БРИКС+ за сътрудничест-
во с повече нововъзниква-
щи пазари и развиващи се 
страни. През май тази годи-
на за първи път във формат 
БРИКС+ се проведе диалог 
на ръководителите на външ-
ните работи. През 2011 г.  
Южна Африка се присъе-
дини към механизма за съ-
трудничество между Бра-
зилия, Русия, Индия и Ки-
тай, в резултат на което се 
сформира група от пет дър-
жави – БРИКС. През май 
тази година на срещата на 
ръководителите на външ-
ните работи на страните от 
БРИКС страните изразиха 
подкрепа за продължаване 
на обсъждането на процеса 
на разширяване на БРИКС.

Както каза говорителят 
на китайското външно ми-
нистерство Уан Уънбин на 
неотдавнашна пресконфе-
ренция, страните са съглас-
ни с необходимостта от за-
силване на сътрудничест-
вото с нововъзникващи па-
зари и развиващи се стра-
ни, вярвайки, че тази стъп-
ка допълнително ще пови-
ши представителността на 
механизма на БРИКС, ще 
направи „гласа“ на БРИКС 
по-гръмогласен по важни 
международни и регио-
нални въпроси, както и 
ще защити пред различни 
предизвикателства общите 
интереси и пространство-
то за развитие на нововъз-
никващите пазари и разви-
ващите се страни.
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Иновации в 
района  
на Големия залив
С ключовите научни 
градове Гуанмин, 
Нанша и Суншанху 
районът на Големия 
залив систематично 
изгражда редица 
големи научни 
и технологични 
инфраструктури 
от световна 
класа. 1,1 милиона 
служители са заети в 
научноизследователска 
и развойна дейност 
тук и търсят по-
интелигентни решения 
за бъдещото развитие.

О
т стартирането 
на „Един пояс, 
един път“ пре-
ди девет годи-
ни, Китай не 
е престанал да 

се стреми към подобрява-
не на нейното екологично 
изграждане, посочи Джао, 
цитирайки като пример из-
дадени този март от минис-
терството му насоки, чия-
то цел е да помогнат на ки-
тайските компании, участ-
ващи в инициативата, да 
увеличат капацитета си за 
„зелено“ развитие до 2030 
г. Дотогава страната тряб-
ва да разполага с по-усъ-
вършенствана система за 
контрол на риска за окол-
ната среда при реализира-
нето на проекти в чужбина.

Заместник-министърът 
отбеляза също по-задълбо-
ченото и прагматично съ-
трудничество за осъщест-
вяването на енергиен пре-
ход със страните в обхвата 
на „Един пояс, един път“. 
„През последните години 
инвестициите на страната 
в проекти за възобновяема 
енергия в страни и региони, 
участващи в инициативата, 
продължават да нарастват“, 
подчерта той, добавяйки, че 
китайската фотоволтаична 
индустрия в момента до-
принася за 70 процента от 
соларните модули на све-
товния пазар. Освен това 
страната реализира програ-
ми за обучение на 3000 слу-
жители и техници от око-
ло 120 развиващи се стра-
ни за длъжности, свърза-
ни с опазването на окол-
ната среда и изменението 
на климата.

Съгласно споразумения 
за сътрудничество по отно-
шение на климата Юг-Юг, 
постигнати с 29 страни от 
инициативата „Един пояс, 
един път“, Китай предос-
тавя материали и работи 
по съвместното изгражда-
не на нисковъглеродни де-
монстрационни зони, под-
помагайки по този начин 
развиващите се икономики 
да увеличат способностите 
си за справяне с глобално-
то затопляне.

С помощта на еколо-
гична платформа за голе-
ми данни по проекти от 
„Един пояс, един път“ и 
център за трансфер на еко-
технологии между страните 

в инициативата, Пекин на-
сърчава споделянето на ин-
формация за екологично 
съобразено развитие, по-
пуляризирането и прила-
гането на „зелени“ техноло-
гии, добавя Джао Инмин.

Китай ще засили сътруд-
ничеството за „зелено“ раз-
витие на „Един пояс, един 
път“ в някои ключови сек-
тори, ще бъдат оптимизира-
ни възможностите на стра-
ните да получават „зелено“ 
финансиране, за да реали-
зират националните си це-
ли, свързани с намаляване 
и елиминиране на въгле-
родните емисии. Замест-
ник-министърът също така 
посочи, че Пекин ще пред-
ложи повече „зелени“ ре-
шения, които са с малък 
мащаб, но могат да бъдат 
възпроизведени в страните 
от „Един пояс, един път“.

Андрю Стиър, прези-
дент и главен изпълнителен 
директор на „Фонда за Зе-
мята на Безос“ (Bezos Earth 
Fund), който е също член на 
Китайския съвет за между-
народно сътрудничество по 
околната среда и развитие, 
казва, че е вдъхновяващ на-
чинът, по който се адапти-
ра изграждането на „Един 
пояс, един път“. „Китай на-
истина е осъзнал идеята, 
че „зеленото“ е новото зла-
то, казва той. „Един пояс,  
един път“ се стреми към 
нов подход и това е имен-
но защото сега имаме ново 
разбиране за икономиката 
и какво ще направи живота 

компании, използващи ка-
то пазарно предимство 
сравнително ниски еколо-
гични критерии. Промяна-
та в този подход предста-
влява голям напредък, каз-
ва Ерик Золхайм.

При реализирането на 
проекти по линия на „Един  
пояс, един път“ ще бъде 
следвано Парижкото спо-
разумение и многостран-
ният процес за справяне с 
климатичните промени. В 
насоките на правителство-
то се призовава за много-
странност, зачитане на ре-
алностите в страните, ан-
гажирани в изграждане на 
„Един пояс, един път“ и 
намиране на общи инте-
реси за справяне с клима-
тичните промени. 

Насоките насърчават 
китайските компании за 
соларна и вятърна енер-
гия да излязат на светов-
ния пазар и отказ от проек-
ти, свързани със строежа на 
топлоелектрически центра-
ли, а текущите да се тран-
сформират така, че да отго-
варят на екологичните кри-
терии, например чрез над-
граждане на оборудването.

Компаниите трябва да 
играят основна роля за „зе-
лено“ развитие, докато пра-
вителството ще предоставя 
необходимите напътствия. 
„Посоченото в насоките 
е точно това, от което се 
нуждаем. 

Благодарение на тях 
„Един пояс, един път“ ще 
се превърне в основен дви-
гател за изграждане на чис-
та планета, тъй като ини-
циативата включва повече 
от 140 страни и е най-ма-
щабният в света инвести-
ционен проект. „Зеленото“ 
изграждане на „Един пояс, 
един път“ ще е път към съз-
даването на екологична ци-
вилизация“, заявява Ерик 
Золхайм.

„Зеленото“ изграждане на „Един пояс,  
един път“ ще подпомогне 
нисковъглеродното развитие на целия свят

правителство са съгласу-
вани с целите на Парижко-
то споразумение. В момен-
та човечеството е изправе-
но пред три кризи: природ-
на, климатична и екологич-
на, и китайските насоки це-
лят да подпомогнат спра-
вянето с тях.

През последните две го-
дини Китай се стреми да 
постигне обявените от не-
го цели за пик на въгле-
родните емисии до 2030 г. 
и въглероден неутралитет 
до 2060 г. От 2025 г. еже-
годно трябва да бъдат за-
саждани 36 000 кв. км го-
ри, както и да бъде изгра-
дена най-голямата систе-
ма в света от национални 

При изграждането на 
„Един пояс, един път“ ще 
бъдат следвани най-висо-
ки световни критерии за 
опазване на околната сре-
да. Преди китайските ин-
веститори следваха местни-
те критерии, които в раз-
виващите се страни не са 
най-високи. Сега обаче в 
насоките се посочва, че те 
трябва да се съобразяват с 
глобалните или китайски-
те критерии за опазване на 
околната среда.

Това изискване отговаря 
на опасенията на западни-
те страни, които от дълго 
време изразяват недовол-
ство от „несправедливата 
конкуренция“ на китайски 

Китай ще продължи с последователните си усилия, за 
да използва потенциала на инициативата за „зелено“ 
изграждане на „Един пояс, един път“, подпомагайки 
прехода към глобална нисковъглеродна икономика, 
посочи заместник-министърът на екологията и 
околната среда Джао Инмин на форум към годишното 
общо събрание на Китайския съвет за международно 
сътрудничество по въпросите на околната среда и 
развитието и честването на неговата 30-а годишнина.

по-добър“, казва той.
Ерик Золхайм, съпред-

седател на Международния 
институт за зелено разви-
тие в рамките на иници-
ативата „Един пояс, един 
път“ и бивш ръководител 
на Програмата на ООН за 
околната среда, посочва, че  
насоките на китайското 

паркове. Китай също така 
няма да участва в изграж-
дането на нови ТЕЦ-ове в 
чужбина.

Ангажиментите на Пе- 
кин са свързани с ядрото, а 
насоки посочват пътищата 
и мерките за тяхното реа-
лизиране и това дава след-
ните сигнали:
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Най-красивите храмове на Китай 
Едно от 
доказателствата 
за хилядолетната 
история на 
Поднебесната са 
нейните храмове. 
Тези свещени и 
тихи кътчета 
на духовността 
разкриват 
разнообразните 
религиозни влияния 
на будизма, 
конфуцианството, 
даоизма, заедно с 
отличителната им 
архитектура. От 
традиционните 
тибетски манастири 
до имперските 
дворцови олтари, 
китайските храмове 
са единствени по 
рода си. Във всеки 
град на Поднебесната 
има поне един голям 
и впечатляващ 
храм, затова 
степенуването им е 
почти невъзможно, 
но представянето 
на някои от по-
известните ми се 
струва по-лесна 
задача.

Храмът на белия кон  

(до град Лоян)
Ако сте запалени по ис-

торията, не пропускайте да 
посетите този невероятен 
храм, за който се твърди, 
че е най-старият будист-
ки храм в цял Китай. Ос-
нован е през 68 г. Дългата 

му история и множество-
то легенди, свързани с него 
ни показват неговата важ-
ност като обител за рели-
гиозно учение и поклоне-
ние през вековете. Днес по 
коридорите на храма мо-
же да видите древни стату-
етки, сред които известна-
та нефритена статуя Буда 
Сакямуни. Също така мо-
же да се насладите на пре-
красните градини, които 

особено оживяват през ап-
рил, по време на Фестивала 
на божурите в Лоян.

Храмът Юнгхъ  

(Пекин)
Великолепният храм се 

намира в оживен квартал в 
един от най-големите гра-
дове в света и се приема 
като най-известния тибет-
ски будистки храм извън 
Тибет. Построен за първи 

път като императорска ре-
зиденция през 1694 г., обек-
тът е превърнат в манастир 
през 1722 г. и така е останал 
до днес. Той е активен ма-
настир на тибетската секта 
гелуг и е обичайно да виж-
дате монаси в ярко оцве-
тени одежди и местни жи-
тели да се молят и кадят, 
придавайки на храма мно-
го автентична и спокойна 
атмосфера.

Храмът на белия кон 

Храмът Юнгхъ 

Продължиние  
от миналия брой
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Храмът Да Цъ‘ън  

(Сиан)
От Теракотената армия 

до вековната градска стена, 
град Сиан е пълен с древни 
чудеса и храмът Да Цъ‘ън 
не е изключение. Храмът е 
дом на всеизвестната Па-
года на голямата бяла гъс-
ка и е будистко светилище, 
което може да се похвали 
с история, обхващаща над 
хилядолетие, и забележи-
телна архитектура, разпо-
ложена в оживен градски 
квартал. Да Цъ‘ън и слав-
ната Пагода на голямата 
бяла гъска са построени и 
стопанисвани от легендар-
ния будистки монах и учен 
Сюендзан през 652 г., чие-
то поклонение в Индия е 
увековечено в романа „Пъ-
тешествие на Запад“.

Докато е управител на 
храма, Сюендзан основа-
ва източноазиатската шко-
ла Йогачара на будистката 

мисъл, а храмът Да Цъ‘ън 
остава най-свещеното мяс-
то за тази традиция и ней-
ните последователи. Рели-
гиозното значение на то-
зи храм, съчетано с негова-
та величествена пагода, го 
прави едно от най-извест-
ните места в Сиан.

Храмът Нанпуто  

(Сямън)
Храмът се намира в 

близост до връх Улаофън 
(върхът на петимата стар-
ци), в същото време откри-
ва красива гледка към мо-
рето, което го прави при-
влекателна дестинация за 
посетителите на град Ся-
мън в провинция Фудзи-
ен. Дори да не се интере-
сувате от будизъм, със си-
гурност ще оцените краси-
вата природа, обграждаща 
храма. Някога той се нари-
чал Пуджао – храмът на 
всеобщото просветление. 
Построен е през династия 
Тан (618 – 907), а по-късно 
е унищожен заради войни 
по време на дин. Мин (1368 
– 1644). При на управле-
нието на император Кан-
си от династия Цин (1622 

Храмът Да Цъ‘ън 

Храмът Нанпуто 

Изкуствените пещери Майдзишан

Статуя от Майдзишан

слонова кост и други про-
изведения на изкуството. 
Сградите, заобикалящи ос-
новните постройки, включ-
ват общежития, библиоте-
ки и килии за монасите.

Изкуствените пещери 

Майдзишан
Изкуствените пещери 

Майдзишан приличат по-
вече на нещо от научната 
фантастика. Може би ня-
какъв антиутопичен свят, 
в който хората са прину-
дени да живеят в подобни 
на мравешки тунели във 

– 1722) високопоставен ад-
мирал нарежда храмът да 
се построи отново с име-
то Нанпуто.

Комплексът покрива 
над 30 хил. кв. м с четири 

основни сгради и павили-
он, построен допълнител-
но през 1936 г, в който се 
съхраняват будистки писа-
ния, изображения на Бу-
да от Бирма, скулптури от 

вътрешността на планина-
та, укривайки се от хищ-
ниците в равнините. В 
действителност Майдзи- 
шан представлява серия 
от 194 пещери, издълбани 
в отвесните скали на ка-
менна планина преди по-
вече от 1500 години. Висо-
ко над заснежените земи 
на провинция Гансу, Мей-
дзишан прилича на гъба. 

Черни дупки пробождат 
скалната стена, на чийто 
фон изпъкват грамадни бу-
дистки статуи, издълбани в 
камъка. Пещерите са ево-
люирали с течение на вре-
мето, трансформирайки се 
под влияние на нови кул-
тури и народи. Те оцеляват 
през управлението на 12 ди-
настии, като запазват буди-
зма през цялата си еволю-
ция. Въпреки че пещерите 
съдържат над 7000 будист-
ки статуи, има значителни 

различия между тях. Мно-
го от статуите, особено тези 
вътре в пещерите, са по-бо-
гато украсени. 

Тези по-детайлни статуи 
обикновено не са създаде-
ни с местен камък, което 
означава, че скалата за ог-
ромните статуи е била из-
теглена по планинските 
пътеки от някъде другаде, 
но и до днес не е известно  
откъде.

страницата подготви 
Галина Крумова

Продължава  
в следващия брой



10 днесКитай
1 – 7.07.2022

о-рано този ме-
сец на космиче-
ската станция 
„Тиенгун“ успе- 
шно пристиг-
на третият екип 

тайконавти, които продъл-
жават изграждането й. До-
като погледите са прикова-
ни към това мащабно на-
чинание, което ще даде но-
ви хоризонти за науката и 
изследването на Космоса, 
един друг аспект от косми-
ческата програма на Китай 
също продължава динамич-
ното си развитие. 

През април бе съобще-
но за значителен напре-
дък при използване на ус-
лугите, предоставяни от 
китайската система за са-
телитна навигация „Бей-
доу“. През 2021 г. общият  
им обем достигна 460 млрд. 
юана, като фактически бе 
реализирана първата индус-
триална система, използва-
ща „Бейдоу“.

Изграждането на „Бей-
доу“ от първо поколение 
започва през 1994 г., а сис-
темата от трето поколение 
е пусната в експлоатация 
на 31 юли 2020 г. 

Към момента „Бейдоу“ 
се обслужва от 45 сателита 
и предоставя услуги с висо-
ка прецизност за позицио-
ниране, навигация и вре-
мева синхронизация в гло-
бален мащаб. Новост при 

П

нея е възможността за дву-
посочен обмен на кратки 
съобщения, която е от из-
ключителна важност в ра-
йони, където липсват на-
земни комуникации. Кос-
мическата и наземната 
инфраструктура форми-
рат цялостна платформа, 
която позволява нови ви-
дове индустриална авто-
матизация. 

Основавайки се на пре-
цизната информация от 

„Бейдоу“, интелигентните 
машини могат да се ори-
ентират в заобикаляща-
та среда и да вземат ре-
шения. 

Приложения, разчита-
щи на услугите на „Бей-
доу“, се внедряват в реди-
ца сектори, като транспорт, 
земеделие, горско стопан-
ство, рибарство, обществе-
на сигурност, предотвра-
тяване на бедствени си-
туации и намаляване на 

последствията от тях, грижи 
за специални групи от насе-
лението, електроенергетика  
и финанси. 

Броят на приложения-
та на „Бейдоу“ нараства, 
като се откриват все по-
вече възможности за из-
ползването й в ежедневие-
то на обикновения човек. 
Развитието на сателитна-
та навигационна система 
следва принципа „създаде-
на от Китай и посветена 

поред него в страна-
та има около 1,05 ми-
лиарда му (около 70 
милиона хектара) су-
хи и полусухи земи и 
около 1,55 милиарда 

му засолени полета, посочи аген-
ция Синхуа. Една трета или една 
четвърт от тази земя може да се 
превърне в обработваема площ 
с помощта на научни и техноло-
гични методи.

Уан Джиган обясни, че Китай 
е разработил нови местни сорто-
ве пшеница, царевица и зеленчу-
ци през последното десетилетие, 
както и различни сортове семе-
на, които са адаптирани към раз-
лични видове почва. Това допъл-
нително повишава продоволстве-
ната сигурност.

Китай отдавна използва въгли-
щата като основен енергиен из-
точник, отбеляза министър Уан 
Джиган. Той добави, че през по-
следното десетилетие някои на-
учни и технологични постижения 

като свръхкритично производ-
ство на енергия, преобразуване 
на въглероден диоксид в нишесте 
за промишлена употреба и пре-
образуване на въглища в олефи-
ни допринесе за намаляване на 
въглеродните емисии. Този на-
предък направи използването на 
енергия в страната по-безопасно, 
по-ефективно и по-екологично, 
добави той.

Напредъкът в науката и тех-
нологиите също помогна за бър-
зото и целенасочено ограничава-
не на епидемията от COVID-19, 
заяви министърът.

Китай използва научнообос-
новани методи за успешно изо-
лиране на нови щамове на коро-
навирус и за разработване на ре-
агенти и ваксини за тестове за 
COVID-19, което води до общо 
девет версии на новите насоки за 
превенция, диагностика и лече-
ние на коронавирусна инфекция 
в страната, изграждайки здра-
ва стена на научно-техническата 

С

Технологичният напредък на Китай 
подобрява благосъстоянието на хората

Навигационната система „Бейдоу“  
в служба на човечеството

в полза на цялото чове-
чество“.

Едно ново направление, 
което може да се възполз-
ва от услугите за сателит-
на навигация, е управле-
нието на малки безпилот-
ни летателни апарати. Те 
могат да спомогнат за на-
блюдение в реално време 
на градската среда, в слу-
чаите, когато възможност-
ите на стационарните ка-
мери са ограничени. То-
ва може да допринесе за 
по-голяма безопасност в 
градски условия и за оп-
тимизиране на автомобил-
ния трафик. 

За развитието на това 
направление принос има 
и съвместен екип от бъл-
гарски и китайски учени, 
представители съответно 
на Института за косми-
чески изследвания и тех-
нологии към Българска-
та академия на науките и 
Университета по техноло-
гии на град Нинбо. 

През 2018 г. те спече-
лиха проект по конкурс 
за двустранно сътрудни-
чество между България и 
Китай на Фонд „Научни 
изследвания“ с тематика, 
насочена към изгражда-
не на интелигентна транс-
портна система в градове-
те посредством безпилот-
ни летателни апарати.

Камен иванов

отбрана за опазване живота и 
здравето на хората.

Уан Джиган добави, че науч-
ният и технологичен прогрес на 
страната също е допринесъл за 
намаляването на бедността и раз-
витието на селските райони. За да 
се справят с проблемите на нерав- 

номерното развитие между град-
ските и селските райони, как-
то и между различните регио-
ни, градове като Пекин, Шан-
хай и Шънджън използват наука-
та и технологиите, за да помог-
нат на по-слабо развитите райо-
ни на страната. 

наука

Постиженията на Китай в научния и технологичния прогрес на 
страната през последното десетилетие допринесоха не само 
за здравословен и висококачествен живот на населението в 
различни области, но и за продоволствената и енергийната 
сигурност на страната и нацията, каза  на пресконференция 
министърът на науката и технологиите на Китай Уан Джиган. 
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туризъм

Класическите  
градини в Суджоу

Дата на вписване: 1997 г.
Разположен в източноки-

тайската провинция Дзян-
су, град Суджоу е извес-
тен със своята колекция от 
изискани градини. Девет-
те градини в Списъка на 
ЮНЕСКО на световното 
наследство са построени 

10 обекта на световното наследство  
в Китай, които трябва да посетите
Откакто се присъедини към Конвенцията за 
опазване на световното културно и природно 
наследство през 1985 г., Китай вече има 56 
обекта на световното наследство, като се 
нарежда на второ място в света по този 
показател. Нека да видим кои са десетте 
обекта, които най-много си струва да 
посетите в Китай.

Мавзолеят на  
император Циншъхуан
Дата на вписване: 1987 г.
Мавзолеят на първия им-

ператор Цин Шъхуан, извес-
тен още като музея на тера-
котената армия, се намира 
в подножието на планината 
Лишан, на 35 км от град Си-
ан, провинция Шънси. Тера-
котената армия е колекция 
от теракотени скулптури, 
изобразяващи воините на 
Цин Шъхуан, първият им-
ператор на Китай. Това е ед-
но от най-големите нацио-
нални съкровища на стра-
ната по отношение на раз-
мери, обхват и археология.
Великата китайска стена

Дата на вписване: 1987 г.
Великата стена, строе-

на в продължение на сто-
тици години от 3-и век пр. 
н. е. до 17-и век сл. н. е., 
е поредица от укрепления, 
включващи стени, проходи, 
наблюдателни кули и кре-
пости. Тя е построена през 
историческите северни гра-
ници на Китай, за да фор-
мира единна отбранител-
на система срещу нашест-
вия. Великата стена е едно 
от най-величествените древ-
ни отбранителни съоръже-
ния в света и има голямо 
архитектурно, историческо 
и стратегическо значение.

и 1783 г., преди да бъде из-
ползван като втора столи-
ца и временна резиденция 
на императорското семей-
ство до 1911 г.

Планината Ъмейшан  
и статуята  

на Големия Буда
Дата на вписване: 1996 г.
Планината Ъмейшан се 

намира в провинция Съчуан  

известна със своята чиста 
природа и често се опис-
ва като „най-красивата пла-
нина в Китай“. Хуаншан е 
уникално място, привлича-
що посетителите със своите 
високи върхове, гори, езера, 
водопади, скали с причуд-
лива форма и вековни бо-
рове. Със своята богата ис-
тория планината е призната 
и от китайското изкуство и 
литература.

Долината Дзиуджайгоу
Дата на вписване: 1992 г.
Долината Дзиуджайгоу 

е природен резерват, раз-
положен в северната част 
на провинция Съчуан, из-
вестен със своите цветни 
езера, многостепенни водо-
пади и заснежени върхове. 

Ландшафтът е изграден от 
карстови образувания, оф-
ормени от ледникови, хи-
дроложки и тектонски дей-
ности.

Дворецът  
Потала в Лхаса

Дата на вписване: 1994 г.
Историческият древен 

комплекс Потала се състои 
от двореца Потала, храмо-
вия манастир Джоканг и 
двореца Норбулингка. Три-
те обекта се отличават с 
традиционна тибетска архи-
тектура с богати орнаменти. 
Интегрирани в удивителния 
природен пейзаж, те обра-
зуват уникалния облик на 
Тибет и са негова визитна 
картичка.

между династиите Северна 
Сун и Късна Цин (11 – 19-и 
век). Класическите градини 
на Суджоу се отличават с 
миниатюрни скали, хълмо-
ве, потоци, езера и елегант-
ни павилиони.

Планината Уишан
Дата на вписване: 1999 г.
Намираща се в северна-

та част на провинция Фуд-
зиен, планината Уишан е 
известна със своята спо-
койна планинска приро-
да и виещата се река Дзи-
уцюси, както и с богатото 
си биоразнообразие. Райо-
нът отдавна служи като убе-
жище на редица древни, за-
страшени видове и е осеян 
с множество древни храмо-
ве и археологически обекти.

Дворците на  
династии Мин и Цин  

в Пекин и Шънян
Дата на вписване: 1987 г.
Разположен в центъра на 

Пекин, Забраненият град е 
служил като императорски 
дворец на династиите Мин 
и Цин (1368 – 1911). Постро-
ен между 1406 и 1420 г., той 
е свидетел на възкачване-
то на престола на 14 импе-
ратори от династия Мин и 
10 от династия Цин. Импе-
раторският дворец на ди-
настия Цин в Шънян е по-
строен между 1625 – 1626 г. 

и е една от четирите свеще-
ни будистки планини в Ки-
тай. През вековете в района 
са се появили много култур-
ни съкровища, като статуя-
та на Гигантския Буда в Лъ-
шан може би е най-забеле-
жителна. Каменната скулп-
тура е най-високата статуя 
на Буда в света с височи-
на 71 метра. Живописният 
район на планината също е 
дом на разнообразна расти-
телност от субтропични до 
субалпийски борови гори.

Пещерите Могао
Дата на вписване: 1987 г.
Пещерите Могао, из-

вестни още като Пещери-
те на хилядата Буда, се на-
мират на 25 км югоизточ-
но от Дунхуан, провинция 
Гансу. Запазени са общо 492 
пещери, построени на пет 
нива, съдържащи повече 
от 2000 рисувани скулпту-
ри и приблизително 45 000 
квадратни метра стенопи-
си. Пещерите са разполо-
жени на важен кръстопът 
на Пътя на коприната и са 
имали значително влияние 
върху религията, търговия-
та и културата.

Планината Хуаншан
Дата на вписване: 1990 г.
Хуаншан се намира в из-

точната китайска провин- 
ция Анхуей. Планината е 

Класическите  
градини в Суджоу

Дворецът на  
династии Мин и 

Цин в Шънян

Великата китайска стена

Планината 
Ъмейшан  
и статуята  
на Големия Буда
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здраве

П
рез лятото тем-
пературите дос-
тигат максимал-
ните за годината 
стойности. Зато-
ва не е случай-

но, че според традиционна-
та китайска медицина този 
сезон се управлява от еле-
мента Огън. Лятото е вре-
ме за растеж и развитие. 
Дните са дълги, слънчева-
та светлина е в изобилие, 
а енергията в природата е 
най-мощна.

Не всички обаче обичат 
лятото и топлината, която 
носи. Според традиционна-
та китайска медицина то-
ва до голяма степен зависи 
от характеристиките на ор-
ганизма. Хората, при кои-
то енергията Ян е в пове-
че, по-трудно понасят горе-
щините, лесно прегряват и 
са по-раздразнителни. От 
друга страна, онези, в чий-
то организъм преоблада-
ва енергията Ин, са по-из-
дръжливи и чакат с нетър-
пение лятото.

Без значение към кой 
от двата типа принадле-
жите, ако стоите прекале-
но дълго под слънцето, из-
лишъкът от Огън ще дове-
де до прегряване, раздраз-
нителност, храносмилател-
ни проблеми и дори безсъ-
ние. Животът в ритъм със 
сезоните е ключът към до-
брото здраве. Тези някол-
ко съвета на традиционна-
та китайска медицина ще 
ви помогнат да се разхла-
дите и поддържате балан-
са през лятото.

Съвети на традиционната китайска 
медицина за разхлаждане през лятото

ъвместно гло-
бално проучва-
не установи, че 
продължител-
ното седене уве-
личава риска от 

преждевременна смърт и 
сърдечно-съдови заболя-
вания.

Според констатациите, 
публикувани в списание-
то на Американската кар-
диологична асоциация, та-
зи връзка е по-изразена в 
страните с ниски и сред-
ни доходи.

Учените от Китайската 
академия на медицински-
те науки и канадския уни-
верситет „Саймън Фрей-
зър“ провели три проуч-
вания с над 100 000 учас-
тници на възраст от 35 
до 70 години от 21 дър-
жави със средна продъл-
жителност на проследя-
ването от 11,1 години. 

С

Продължителното седене 
увеличава рисковете на 
вашето здраве

Те стигнали до заключе-
ние, че рискът от преж-
девременна смърт и сър-
дечно-съдови заболява-
ния, включително ин-
фаркт на миокарда, ин-
султ и сърдечна недоста-
тъчност, при онези, кои-
то прекарват от шест до 
осем часа дневно седна-
ли, се увеличава с 12% до 

13% в сравнение с онези, 
които седят по-малко от 
четири часа на ден.

Според резултатите от 
проучването по-малкото 
часове седене и увелича-
ването на физическата ак-
тивност вероятно ще на-
малят риска от прежде-
временна смърт и сърдеч-
но-съдови заболявания.

По-лека храна  
и повече вода

Заради горещото време 
през лятото е нормално да 
загубите леко апетит, за-
щото тялото се нуждае от 
по-малко енергия за термо-
регулацията. Това е сезон, 
когато в менюто е препо-
ръчително да присъстват 
по-леки и лесни за храно-
смилане храни. Опитайте 
се да ограничите мазните 
и пържени ястия, сладки-
шите и алкохола. Те нато-
варват храносмилателна-
та система и е възможно 
да предизвикат натрупва-
нето на болестотворни то-
плина и влага. Вместо то-
ва наблегнете на по-здра-
вословно приготвените яс-
тия, например варени или 
запечени.

ната, ягодите, киселото 
мляко, бобът мунг, сое-
вото мляко. Горчивите на 
вкус продукти и напитки 
също помагат на Огъня 
да се успокои, например 
зеленият чай, горчивата 
тиква, какаото, босилекът, 
корените от глухарче, цве-
товете бъз.

Внимавайте с 
климатиците

След часове потене под 
жаркото лятно слънце, на 
човек му се иска да се втур-
не в стаята и да застане 
пред климатика. Тази вне-
запна и драстична промя-
на в температурата обаче 
е шок за организма, която 
може да потисне имунни-
те реакции, да стимулира 
производството на хормо-
ни на стреса, да влоши кръ-
вообращението и метабо-
лизма. Затова лекарите по 
традиционна китайска ме-
дицина съветват да стоите 
далеч от силната и студена 
струя на въздуха, включи-
телно и теченията. Дайте 
време на тялото да се адап-
тира към температурните 
промени. Оставете го да се 
охлади естествено, като се 
преместите на сянка или 
на закрито и изпиете ча-
ша зелен или ментов чай 
например.

Кажете „не“ на студените 
храни и напитки

Горещината ни изкуша-
ва да посегнем към ледени-
те освежаващи напитки и 
сладоледа. Противно на об-
щоприетото схващане обаче 
според традиционната ки-
тайска медицина тези сту-
дени лакомства всъщност 
не помагат особено на тя-
лото да се разхлади. Наис-
тина временно създават то-
зи ефект, но всъщност орга-
низмът се нуждае от пове-
че енергия, за да ги нагрее 
до телесна температура пре-
ди да започне обработката 
и асимилирането им. Това 
може да забави метаболи-
зма и храносмилането и да 
предизвика симптоми като 
подуване на корема, болки 
в стомаха и дори диария.

Опитайте да замените 
ледените лакомства с хра-
ни, които наистина раз-
хлаждат. Такива са дини-
те, краставиците, цели- 

Не забравяйте, че през 
лятото се потим повече и 
за да хидратираме тялото, 
трябва да му осигурим дос-
татъчно вода. Тя обаче не 
бива да е студена, за да не 
навредим на стомаха.

Самомасаж
Масажът също е ефек-

тивен начин за справяне 
с лятната горещина. Въз-
действието върху точката 
Цю-чъ помага за изчиства-
нето на излишната топли-
на и влага от тялото. На-
мира се от външната стра-
на на сгъвката на лакътя. 

В сгъвката между пале-
ца и показалеца отгоре на 
дланта има една точка, коя-
то помага при различни не-
разположения – главоболие, 
замайване, гадене. Казва се 
Хъ-гу и въздействието вър-
ху нея регулира потенето.

На мястото, което докос-
ва върхът на кутрето, кога-
то го свиете, се намира точ-
ката Шао-чун, която е раз-
положена по меридиана на 
сърцето. Въздействието вър-
ху нея успокоява духа, из-
чиства излишната топлина 
от сърцето и тънките черва, 
помага при безсъние, кож-
ни обриви и сърбежи.
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авесата на тазго-
дишния шопинг 
фестивал „18 юни“ 
се вдигна. На фона 
на засилващия се 
натиск върху спа-

да на икономиката, какви 
мерки се предприемат за 
насърчаване на онлайн па-
заруването? И какви нови 
тенденции има в потреб-
лението?

За посрещането на праз-
ника различни платформи 
за електронен бизнес заси-
лиха промоциите за сти-
мулиране на потребление-
то. JD проведе мероприя-
тия като големите намале-
ния в определено време и 
червени пликове и си съ-
трудничи с Пекин и Шън-
джън, където пусна вауче-
ри за покупка. Само в пър-
вите 10 минути продажбите 
надхвърлиха сто милиона 
юана. Другата голяма он-
лайн платформа Pinduoduo 
ще пусне общо 3 млрд. юа-
на червени пликове по вре-
ме на фестивала и ще си съ-
трудничи с над 500 големи 
онлайн магазина за голе-
мите промоции.

Ли Минтао, водещ екс-
перт по електронен бизнес 
към Китайския междуна-
роден център за е-търговия, 
заяви, че през последните 

етото издание на 
Международно-
то изложение за 
внос на Китай 
ще се проведе 
по план в Шан-

хай от 5 до 10 ноември, а 
подготовката за мегасъби-
тието е в разгара си въпре-
ки неотдавнашната епиде-
мична вълна от COVID-19, 
заявиха официални пред-
ставители.

„Организаторите на из-
ложението ще предприемат 
практически мерки, за да 
помогнат на изложители-
те да преодолеят всякак-
ви трудности и работата 
по подготовката на всич-
ки аспекти от мероприяти-
ето е в ход“, каза замест-
ник-министърът на търго-
вията Шън Циупин.

Общата изложбена площ 
за предприятия ще бъде 
около 360 000 квадратни ме-
тра, покривайки шест сек-
тора: селско стопанство, ав-
томобили, оборудване, по-
требителски стоки, здраве-
опазване и услуги. Досе-
га 76 процента от площта 

Стартира шопинг фестивалът „18 юни“

Подготовката  
за 5-ото изложение CIIE

итай ще създаде група демонстрацион-
ни зони за защита на интелектуална-
та собственост (ИС) до 2025 г., се по-
сочва в съобщение, публикувано нас-
коро от Националната администрация 
за интелектуална собственост.

Според известието Китай ще избере около 20 
градове и региони в цялата страна, за да ги пре-
върне в центрове за защита на интелектуална-
та собственост.

Изграждането на демонстрационните зони ще 
се съсредоточи върху конкретни цели, включи-
телно засилване на цялостната защита на инте-
лектуалната собственост, подобряване на зако-
нодателството в сферата и укрепване на цялата 
верига за защита. Освен това ще се задълбочат 
реформата на системата и механизмът за защи-
та и ще се насърчи международното сътрудни-
чество и обменът в областта на ИС.

Изграждането на демонстрационните зони 
има за цел да подобри правното ниво на защи-
та на ИС и ефективността на обществените ус-
луги и социалното удовлетворение от защитата 
на ИС. Това ще засили международното сътруд-
ничество и конкуренцията в областта и ще на-
сърчи научните и технологичните иновации, мо-
дернизирането на промишлеността и високока-
чественото развитие.

К

Национални 
демонстрационни 
зони за защита на 
интелектуалната 

собственост

магазините за реализира-
не на тяхното дигитално и 
интелигентно развитие, за 
преодоляване на трудности-
те в сферата на капитала, 
технологиите, пазара и спе-
циалистите“.

Сегашният „18 юни“ ве-
че се превърна в „ансам-
бъл“ за потреблението он-
лайн и офлайн и голям 
брой физически магазини 
разширяват пространство-
то на е-бизнеса. Представи-
тел на търговския център 
„Интай“ заяви, че по вре-
ме на потребителския праз-
ник всичките им стоки мо-
гат да се купят чрез онлайн 
платформа и ще организи-
рат над 40 онлайн продаж-
би на живо.

През първите 4 месеца 

на тази година продажби-
те на потребителски сто-
ки в Китай са спаднали с 
0,2% на годишна база за-
ради епидемичната ситуа-
ция в различни краища на 
страната.

„Новият тип потребле-
ние е важен двигател. Он-
лайн продажбите на реал-
ни стоки вече заемат една 
четвърт от общия стокооб-
мен. Ще ускорим интегра-
цията на онлайн и офлайн 
потреблението, насърчим 
развитието на бизнес мо-
дели от нов тип и култи-
вираме новото потребле-
ние като персонализира-
не, опит, интелигентност 
и тенденции“, каза замест-
ник-министърът на търго-
вията Шън Цуейпин.

мията платформите за 
е-търговия използват мак-
симално предимствата си, 
предоставят цялостни ус-
луги на средни и малки 
онлайн магазини. Отде-
лът „Компютърни и диги-
тални продукти“ на JD е 
предприел различни мер-
ки за намаляване на себе-
стойността, в резултат на 
което е подпомогнал пове-
че от 1500 магазина, чии-
то поръчки са нараснали с 
над 100% на годишна база.

Джао Пин, замест-
ник-директор на Институ-
та за изследвания към Ки-
тайската асоциация за на-
сърчаване на търговията, 
заяви: „Платформите за 
електронен бизнес могат 
ефективно да помогнат на 

години „18 юни“ вече се 
превърна във важна онлайн 
кампания в страната, осо-
бено понастоящем заради 
епидемията от COVID-19 
и бавния ръст на потреб-
лението.

„Зелено“ е ключова дума 
на тазгодишния фестивал 
„18 юни“. Данни на ком-
пания Suning показват, че 
по време на предварител-
ната онлайн продажба мно-
го търсени са екологичните 
електронни домашни уреди, 
като климатик, хладилник 
и фризер, чието увеличение 
е с 68%, 74% и 159% на го-
дишна база. JD представи 
„зелен план“, чрез който по-
требителите могат да си ку-
пят екопродукти с по-голя-
мо намаление. И Taobao, и 
Tmall също пуснаха подоб-
ни промоции.

Експертите смятат, че 
зелената трансформация 
на потреблението е отра-
жение на нуждите на хората 
към по-екологична среда. 
С повишаване на доходи-
те на населението тази тен-
денция към зелен начин на 
живот ще донесе всестран-
на и дълбока промяна за 
бъдещия потребителен мо-
дел и глобалното икономи-
ческо-социално развитие.

След старта на панде- 

През 2021 г. продажбите на потребителски стоки в 
Китай възлизат на 44 трилиона юана, като 13 трилиона 
юана от тях са закупени онлайн. Това означава, 
че новият тип консумация, представен от онлайн 
потреблението, вече се превръща във важна отправна 
точка за разширяване на вътрешното потребление и 
стабилизиране на растежа.

е резервирана и около 260 
компании от списъка на 
Fortune 500 са се записали 
за участие.

CIIE ще продължи да 
бъде домакин на онлайн 
изложения, специфични за 
всяка държава, както на-
прави миналата година, 
които ще включват обзор 
на търговията, инвестици-
ите и индустриалната среда 
в различните страни.

„Като най-голямото меж- 
дународно търговско изло- 

жение, посветено на насър-
чаването на вноса в Ки-
тай, CIIE показва жела-
нието на Китай да насър-
чава допълващите се пре-
димства с външния свят 
и да търси балансирана 
и взаимноизгодна търго-
вия“, каза Лусиано Танто 
Клемент, генерален кон-
сул на Аржентина в Шан-
хай, добавяйки, че страна-
та му участва в изложение-
то още от стартирането му  
през 2018 г.

Съвремие
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Красимира иванова

Шанси инвестира  
в бъдещето на 
своето наследство

ровинция Шан-
си планира да 
обучи 600 спе-
циалисти в опаз-
ването на кул-
турните релик-

ви от сега до 2026 г., за да 
гарантира съхранението на 
своето богатство от истори-
чески съкровища, се посоч-
ва в план, разкрит наскоро 
от провинциалните власти.

С 531 исторически обек-
та под закрила на държа-
вата – най-много от все-
ки регион на провинциал-
но ниво – Шанси също има  
53 875 обекта от недвижи-
мото културно наследство и 
28 027 древни сгради, сред 
които около 500 датират от 
династия Юен (1271 – 1368) 
и по-рано, и представляват 
повече от 80 процента от 
всички сгради от периода, 
които все още съществуват 
в цялата страна.

Следователно власите на 
ниво окръг със своите огра-
ничени средства и персонал 
отговарят за опазването на 
по-голямата част от кул-
турните реликви на про-
винцията и това, както по-
сочи Бай Сюебин, замест-
ник-директор на Бюрото за 
културни реликви в Шан-
си, формира „обърната пи-
рамида“ по отношение на 
финансирането и разпреде-
лението на персонала.

Парите и персоналът се 
предоставят за защита на 
малкия брой културни ре-
ликви под държавна защи-
та, но не и за запазването 
на по-голямата част от кул-
турните реликви на про-
винцията, често разполо-
жени в отдалечени райони.

П

Китай ще изгради „генна  
банка“ за древна керамика

итай планира да създа-
де „генна банка“ за древ-
на керамика в източно-
китайската провинция 
Дзянси въз основа на 
данни от близо 20 ми-

лиона керамични екземпляра, съ-
брани за период от около 40 годи-
ни. „Над сто парчета „генна“ ин-
формация могат да бъдат просле-
дени само чрез единствен древен 
керамичен фрагмент, който пред-
лага подробности за тялото, глазу-
рата, пигмента и много други не-
ща“, обяснява Уън Йендзюн, пре-
зидент на Института за импера-
торски пещи „Дзиндъджън“ в град 
Дзиндъджен, който е известен по 
цял свят като „столицата на пор-
целана“. Очаква се да бъдат въз-
становени и процесът на изпича-
не и формулата на суровината на 
древните керамични екземпляри.

Изследователите ще използват 
рентгенов флуоресцентен анали-
затор и друго модерно усъвършен-
ствано оборудване, за да направят 
„генни“ образци както във физиче-
ска, така и в цифрова форма. Пър-
вата партида от близо 10 000 ек-
земпляра от древна керамика се 
планира да бъде завършена само 
за година и половина.

„След завършването на генната 
банка бихме искали да споделим 
данните с академични институции 
у нас и в чужбина, за да насърчим 
изследователски проекти в сфера-
та на глобалната керамика и да из-
градим международна платформа 
за обмен на керамична култура“, 
казва Уън.

Генната банка ще бъде изграде-
на съвместно от Института за им-
ператорски пещи, Пекинския уни-
верситет, университета „Цинхуа“, 

К

наследство в провинцията, 
стъпка към която включва 
инициативата за обучение 
на 600 специалисти.

Според Чън Шулин, за-
местник-директор и говори-
тел на бюрото, провинци-
алните власти са поверили 
на университета на Шан-
си, който се намира в ад-
министративния център на 
провинцията град Тайюен, 

Забележките на Бай се 
отнасят до тежката и широ-
ко отразена буря миналата 
година, която сериозно по-
вреди десетки хиляди кул-
турни реликви в провинци-
ята и която послужи за под-
чертаване на спешността, с 
която е необходимо опаз-
ването на нематериалното 

обучен персонал и ще по-
виши стандарта на отдела 
за опазване на културни-
те реликви в провинцията.

Университетът в Шанси 
ще назначи първата група 
от 120 студенти тази годи-
на от 83 окръга.

Лиу Ган, директор на 
отдела за персонал и обра-
зование към бюрото, каза, 
че освен инициативата, бю-
рото предлага и специални 
курсове за обучение на регу-
лярна основа, за да усъвър-
шенства способностите на 
персонала, работещ в опаз-
ването. Той каза, че през по-
следните три години са ор-
ганизирани различни курсо-
ве за обучение, които при-
вличат хиляди хора от мре-
жата на бюрото, и добави, 
че ведомството си сътрудни-
чи и с Пекинския универси-
тет, Сямънския университет 
и Съчуанския университет, 
за да обучава по-добре свои-
те професионалисти.

Междувременно наско-
ро стана ясно, че над 6200 
събития, които реклами-
рат и демонстрират немате-
риалното културно наслед-
ство на Китай, ще бъдат 
стартирани в цялата стра-
на в чест на тазгодишния 
Ден на културното и при-
родно наследство, който се 
падна в събота.

Включвайки онлайн и 
офлайн интеграция, тазго-
дишните събития ще съче-
таят изложба и маркетинг, 
ще представят постижени-
ята на Китай в опазването 
и пренасянето на немате-
риалното културно наслед-
ство и ще ги доближат до 
ежедневието на хората, осо-
бено за младите хора, ка-
за Ху Хъпин, министър на 
културата и туризма, на це-
ремонията по откриването 
на събитията в петък.

Ще започнат и две зна-
кови събития, изложба 
на визуално изкуство и 
шопинг фестивал. Повече 
от 2300 епизода на доку-
ментални филми и видео-
клипове за нематериалното 
културно наследство ще бъ-
дат прожектирани онлайн, 
а над 7500 магазина, вклю-
чително 1480 от 334 окръга, 
избавили се от бедността, 
ще се включат в шопинг 
фестивал.

да запише 600 зрелостници 
от 117-те окръга на провин-
цията, които да се обуча-
ват като общопрактикува-
щи специалисти по защи-
та на културните реликви, 
като ги снабди със знания 
по археология, древна ар-
хитектура и музеология, от 
които ще се нуждаят, за да 

изпълняват своите задачи.
Правителството на про-

винция Шанси ще плаща 
за обучението и разходите 
за живот в кампуса, но сту-
дентите ще трябва да рабо-
тят на длъжностите, които 
впоследствие са им назна-
чени в агенции за защи-
та на културните реликви, 
най-малко пет години след 
дипломирането. Ако не, от 

тях ще се изисква да въз-
становят всички разходи на 
местното правителство.

Чън каза, че този ход, 
първият по рода си в стра-
ната, представлява добра 
възможност за младите хо-
ра, които се интересуват от 
опазване на културни ре-
ликви. Това също така ще 
помогне за облекчаване на 
недостига на подходящо 

Музея на Забранения град и Шан-
хайския институт по керамика към 
Китайската академия на науките.
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Използвани са материали  
на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

Христина Вучкова ще търси ново предизвикателство  
в шампионата на Китай

Добриана Рабаджиева игра три години  
в местния гранд Гуанджоу Евъргранд

В
олейболната на-
ционалка Хрис-
тина Вучкова ще  
продължи карие-
рата си в Китай, 
пишат италиан-

ските медии. Според инфор-
мациите 30-годишната бло-
кировачка, която през изми-
налия сезон спечели златен 
требъл в Италия с гранда 
Имоко (Конеляно) и игра на 
финалите на Шампионската 
лига и Световното клубно 
първенство, ще премине в 
китайския Бейджин БАИК 
Моторс (Пекин).

Отборът от китайска-
та столица тази година за-
върши на предпоследното 
13-о място в местната Ли-
га, но сега има амбицията 
да се представи значително 
по-добре. Съотборничка на 
българката в тима на Бей-
джин може да бъде и млада-
та сръбска националка Ка-
тарина Лазович, която през 
този сезон игра за друг ита-
лиански отбор – Монца.

Христина Вучкова ос-
тана със сребърен медал 
от Шампионската лига. 
Нейният италиански тим 
Имоко загуби с 1:3 от Ва-
къфбанк във финала в за-
ла „Арена Стожице“ в сло-
венската столица Любляна. 
Турският гранд триумфира 
отново след 2011, 2013, 2017 
и 2018 година. Италиански-
ят тим пък загуби трети фи-
нал, като освен златото от 
миналата година има и един 
бронзов медал. 

„Не очаквахме, че така 
ще приключи сезонът. Коп-
неехме за златото, да пока-
жем играта, на която сме 
способни. Тази година яв-
но не ни е на късмет срещу 
Вакъфбанк, но пък златото, 
което спечелихме от други-
те турнири, е повече от сре-
брото през този сезон“, ка-
за българската националка 
след финала.

„2021-ва и 2022-ра са две 
от най-успешните ми годи-
ни. Щастлива съм, че ус-
пях да стигна до този от-
бор, да опозная момичета-
та, да видя едно друго ни-
во на състезатели, на про-
фесионализъм, на волейбол. 
Мислех си, че съм научила 
много, но определено съм 
щастлива, че извоювах тол-
кова ценни отличия и съм 
мотивирана от това, че ус-
пях да стигна до момент, в 
който да се предизвикам и 
да видя дали ще се справя“, 
добави Вучкова.

„Сега е време за нови 
предизвикателства. Офер-
тата от китайския Бейджин  
БАИК Моторс (Пекин) е 

Христина Вучкова и Доби Рабаджиева  
продължават във волейболното 
първенство на Китай
Очаквам да внеса шампионски манталитет 
в Бейджин БАИК Моторс (Пекин), споделя 
българската националка

Грижите за спорта в тази 
азиатска държава са големи. 
Заради добрите финансови 
параметри на договорите в 
Китай играят световноиз-
вестни имена във волейбо-
ла, което вдига равнището 
на шампионата. Като до-
бавим към това и голяма-
та любов на феновете към 
своите отбори и безрезерв-
ната им подкрепа, ме под-
тиква да опитам това азиат-
ско предизвикателство. Да 
играеш пред пълни трибу-
ни и в модерни зали, е ис-
тинско удоволствие“, споде-
ля Христина Вучкова.

Преди малко повече от 
половин година българската 
волейболистка постави с от-
бора на Имоко световен ре-
корд от 74 поредни мача без 
загуба. Нейният принос за 
това е съществен. Отборът 
от Конеляно нямаше загу-
ба от почти две години на-
сам, печелейки национал-
ни и международни трофеи 
мач след мач. „Знаех в ка-
къв отбор идвам – най-сил-
ния в света за миналата го-
дина. Трябваше да се доказ-
вам във всяка тренировка, 

всеки ден, но се оказа, че 
момичетата са много зем-
ни и много бързо ме при-
еха, бързо се сприятелихме 
и обединихме. За пореден 
път се доказа, че със спло-
тен колектив се постигат го-
леми резултати… 

Всички сме обединени 
в една кауза – победата. Не 
съм усетила, че съм тук от 
два-три месеца. Още първия 
ден момичетата ме прегър-
наха и бяха много щастли-
ви, че съм в техния отбор“, 
спомня си Вучкова за уни-
калното постижение с еки-
па на италианския отбор.

В същото време друга 
българка и бивша нацио-
налка – Добриана Рабад-
жиева, може са се завър-
не в Китай. Доби започна 
сезона в турския Тюрк Ха-
ва Йоларъ, а след това пре-
мина за кратко в италиан-
ския Рома, а сега е спряга-
на за трансфер в Шандун, 
който завърши на пето мяс-
то в китайската лига. Това 
ще бъде завръщане за 31-го-
дишната посрещачка, която 
изкара три години в мест-
ния гранд Гуанджоу Евър- 

гранд между 2018 и 2021 г.
В Гуанджоу Евъргранд 

още помнят добрите изяви 
на 31-годишната волейбо-
листка. В този период во-
деният от Ян Фанг състав 
провеждаше сериозна бит-
ка за шампионската титла в 
китайското първенство. До-
би Рабаджиева направи по-
редица от силни срещи в ед-
на специфична обстановка. 

В разгара на ковид кри-
зата всички колективни 
спортове играеха своите 
двубои при специални пра-
вила. Нямаше ограничение 
за броя на чуждестранните 
състезатели във всеки клуб, 
но само двама имаха пра-
во да играят едновременно 
в стартовата шестица. Така 
Добриана Рабаджиева, аме-
риканските национали Мат 
Андерсън и Джордан Лар-
сън, сърбинът Урош Кова-
чевич, иранецът Саид Ма-
руф и редица други извест-
ни волейболни имена ос-
танаха в Китай, за да про-
дължат ангажиментите си. 

Стартът на волейболния 
шампионат бе отличен за 
Добриана Рабаджиева и Гу-
анджоу. Българката и ней-
ният тим записаха серия 
от победи в първия етап 
на китайското първенство. 
Най-напред воденият от Ян 
Фанг тим се наложи над 
Дзянсу с 3:2 гейма в мач 
от първия етап, който се 
играе в Дзянмън. Доби Ра-
баджиева бе над всички с 
28 точки. (1 ас, 1 блока-
да). Следващата победа на 
Гаунджоу бе класическа с 
3:0 гейма над Джъдзян, а 
Рабаджиева направи мно-
го добър мач, като се раз-
писа с 13 точки. Така Гу-
анджоу Евъргранд достиг-
на до финалната четворка, 
което беше едно отлично 
класиране.

финансово неустоима. Но не 
само парите са важни. Ше-
фовете на този отбор имат 
амбиции съставът да бъде 
фактор в китайската жен-
ска волейболна лига. Ня-
ма да е лесно, защото кон-
куренцията е изключител-
на. Стилът на игра в Азия 
е малко по-различен от ев-
ропейския и това наисти-
на е поредното предизви-
кателство пред мен“, зая-
ви Вучкова. 

„Моята колежка от на-
ционалния тим Елица Ва-
силев също ме запозна с ус-
ловията, които предлагат за-
лите за волейбол в Китай. 
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за 1 месец 2 лв.

за 3 месеца 6 лв.

за 6 месеца 12 лв.

за 12 месеца 24 лв.

Може да се абонирате  
във всички пощенски 
станции в страната и  
в редакцията на адрес:
София, ул. позитано 20а 
тел.: 02/944 1026

Абонирайте се за 2022 г.
Каталожен № 381

а 21 юни в Пе- 
кин стартира 
глобалното ме-
роприятие „Ки-
тайски видео-
фестивал“, орга-

низирано съвместно от Ки-
тайската медийна група и 
Министерството на култу-
рата и туризма.

По време на фестива-
ла ще бъдат представени 
продуцираните от CGTN 
над 50 документални и иг-
рални филма на пет езика, 
включително английски, 
испански, френски, араб-
ски и руски, както и реди-
ца наградени произведения.  
Филмите ще бъдат про-
жектирани последовател-
но чрез стотици медии и 
платформи по света.

Шън Хайсюн, замест-
ник-началник на отдел „Пуб- 

Н

Започна китайският 
видеофестивал в Пекин

С пожелание за по-добра реколта
Представителите от етническата група мяо отпразнуваха 
своя годишен фестивал на драконови лодки в Гуейджоу. 
На  този ден местните жители се обличат в традиционни 
облекла и се събират за надбягванията с лодки, като си 
пожелават по-добра реколта.

Снимка Синхуа

Започна 
Фестивалът на 
плода личи в 
Гуандун
Гуанджоу е богат 
на плодове, а 
сега е сезонът на 
тропическия плод 
личи. По време на 
фестивала местните 
жители изпълняват 
различни тематични 
песни и танци. 

Снимка Синхуа

личност“ към ЦК на ККП, 
директор на КМГ, каза в 
речта си на церемония- 
та по откриването, че се 
надява видеофестивалът да 

послужи като мост за ко-
муникация, културен об-
мен и прагматично сътруд-
ничество за хората от всич-
ки страни.

северния град 
Тиендзин бе от-
крит 6-ия свето- 
вен конгрес за ин-
телигентни тех- 
нологии. Тази го-

дина той се фокусира върху 
дигитализацията и ролята й 
за бъдещия растеж.

По време на двудневно-
то събитие ще бъдат дис-
кутирани теми, свързани с 
изкуствения интелект, ин-
телигентното производство, 
цифровата икономика, на-
маляването на въглеродни-
те емисии и др. Предвиде-
ни са общо 15 симпозиума 
относно изкуствения инте-
лект и етиката, 5G+ ин-
дустриалния интернет, ин-
телигентните медии и др. 
В рамките на конгреса ще 
бъдат представени редица 
авангардни технологии, по-
стижения и индустриални 

В
Шести световен конгрес за 
интелигентни технологии

стандарти. Той се организи-
ра съвместно от водещи ин-
ституции като Китайската 
асоциация за наука и техно-
логии, Министерството на 
промишлеността и инфор-
мационните технологии и 

Китайската медийна група.
В онлайн изложението 

участват над 250 компании 
и институции, сред които 
„Хуауей“, „Тенсънт“, над 30 
университета и изследова-
телски института.

Н

Най-големият 
контейнеровоз  
в света 

а 22 юни беше 
доставен пър- 
вият в Китай 
свръхголям кон- 
тейнерен кораб 
с общ капацитет  

24 000 TEU, който е и най- 
големият в света.

Корабът е независи-
мо проектиран от компа-
ния Hudong-Zhonghua Ship- 
building (Group), която при-
тежава пълни права върху 
интелектуалната собстве-
ност. Общата дължина на 
кораба е 399,99 метра, или 

с 60 метра повече от на-
стоящия най-голям само-
летоносач в света. Широк 
е 61,5 метра, площта на 
палубата е 24 000 кв. м, 
което е еквивалентът на 
3,5 стандартни футболни 
игрища. 

Дълбочината на товар-
ното отделение е 33,2 ме-
тра, а товарният капаци-
тет 240 000 тона. След ка-
то корабът бъде пуснат в 
експлоатация, той ще об-
служва маршрута от Да-
лечния изток до Европа.


